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The Metropolitan borough of Wirral is situated on a peninsula in the north west of England, 
sandwiched between both the River Dee and the River Mersey. The borough has a mixed 
landscape, with some industrial area opening up to many green open spaces. The piece 
«NEWSTEAD», reflects the areas rich tapestry. 
 
1. Fanfare To The Docks 
The docks of both WALLASEY and BIRKENHEAD were important ports during the war years 
and many tonnes of vital cargo were handled during this time. This fanfare is written to 
celebrate this fact and to ensure the docks have recognition for the role that they played in 
the country during the 20th century. 

 
2. Caldy Hills To The Priory 
CALDY HILLS are one of the highest points on the WIRRAL. To the north you can see the start 
of the Lake District and to the south the mountains of Snowdonia. The Priory in Birkenhead 
was established around 1150 as a Benedictine Monastery. It is recognised as being one of 
the oldest buildings in Merseyside.  
 
This movement depicts the imaginary journey of a monk walking from the hills to the priory. 
The movement starts by the monk being called to prayers by a bell. 

 
3. Shipbuilding On The Mersey 
CAMMELL LAIRD shipbuilders was founded in 1824 and has been one of the largest ship 
builders on the River Mersey, with many ships sliding down the slipways during its illustrious 
past. Over 106 ships were built during the war years alone. Many famous ships and 
submarines were built at its yards, including the "Ark Royal" aircraft carrier. 
 
As the music unfolds sense the work being done and the ships being proudly set afloat. The 
movement ends with the soprano cornet sounding out a "melody of hope" for the future. 
 
 
 
 
Text by Alan Milnes 
musical director of the Wirral Schools’ Brass Band 
 
 

HMS Ark Royal 1920 



Newstead 
by Goff Richards 

 
Betrachtungen über  

die Halbinsel WIRRAL 
Auftragskomposition des Elternbundes  

der Wirral Schools' Brass Band 
 

 
WIRRAL'S städtische Agglomerationen liegen auf einer Halbinsel im Nordwesten Englands, 
eingeklemmt zwischen den Flüssen Dee und Mersey. Die städtischen Siedlungen sind von 
einer vielfältigen Landschaft umgeben, in der es einige Industriegebiete und viele grüne, 
offene Flächen gibt. «NEWSTEAD» beschreibt den bunten Landschaftsteppich des WIRRAL. 

 
1. Fanfare der Docks - Fanfare To The Docks 
Beide Häfen, WALLASEY und BIRKENHEAD waren während der Kriegsjahre wichtige 
Anlegestellen, wo täglich viele Tonnen Waren geladen und gelöscht wurden. Die Fanfare 
wurde eigens dazu komponiert, die Docks zu feiern und ihre wichtige Funktion, die sie im 
20. Jahrhundert innehatten, zu würdigen. 

 
2. Caldy Hills und die Abtei - Caldy Hills To The Priory 
Die CALDY HILLS gehören zu den höchst gelegensten Regionen des WIRRAL. Gegen 
Norden geben Sie den Blick frei auf den Lake District und gegen Süden zu den Bergen von 
Snodonia. Die Abtei in Birkenhead wurde um 1150 von Benediktiner Mönchen gegründet. 
Sie ist eine der ältesten historischen Stätten der Merseyside. 
 
Das Thema beschreibt den Alltag eines Benediktiner Mönchs auf seinem Weg von den 
Hügeln hinunter zur Abtei. Das Thema beginnt mit dem Läuten der Glocke, die den Mönch 
zum Gebet ruft. 

 
3. Schiffsbau am Mersey - Shipbuilding On The Mersey 
CAMMELL LAIRD, eine Schiffswerft gegründet 1824, gehörte zu den grössten Werften am 
Mersey. Während der Kriegsjahre wurden allein 106 Schiffe gebaut. Viele berühmte Schiffe 
und U-Boote verliessen die Werft, auch die britischen Flugzeugträger und Zerstörer des Typs 
"Ark Royal". 
 
Die Musik beschreibt den Stolz, mit welchem die Schiffsbauer ihre Schiffe vom Stapel 
lassen. Das musikalische Thema endet mit einem Soprano Cornet. Es spielt eine "Melodie 
der Hoffnung" für die Zukunft. 
 
 
 
Text by Alan Milnes 
Musikdirektor der Wirral Schools' Brass Band  
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